



طلب استئناف قرار تأديبي
Appeal request for disciplinary decision
جامعة حائل - عمادة شؤون الطلاب - لجنة التأديب
University of Hail - Deanship of Student Affairs -
Disciplinary Committee

Form No. HU-SA-DC-1/05

Issue No. 01

Issue Date 01/09/2020

Revision No. 00

الرقم الجامعي - University ID	Name - الاسم
القسم - Department	الكلية - College
رقم الجوال - Phone Number	اليوم والتاريخ - Day & Date
العقوبة الصادرة - Imposed penalty	نوع المخالفة - Violation type
تاريخ القرار - Decision date	رقم القرار - Decision number
العام الجامعي - Academic year	الفصل الدراسي - Semester

اسم الطالب:..... Student Name:

التوقيع:..... Signature:

التاريخ:..... Date:

General provisions stipulated in the disciplinary regulations for male and female students of the university.

Article 23: The penalty shall not be imposed until the student has been interviewed in writing and his statements have been heard regarding the allegations against him. His right to provide his statements shall be forfeited if he fails to attend specific scheduled investigation appointments that have been previously notified to him, unless he has an acceptable excuse. In such cases, the penalty may be imposed in absentia and shall be effective.

Article 24: The student shall not be exempted from the penalty on the grounds of being unaware of the university's regulations, rules, instructions, and decisions.

Article 25: The final expulsion from the university entails prohibiting the student from taking examinations or re-enrolling in any college of the university. The decision shall be communicated to the relevant authorities within and outside the university within a reasonable period not exceeding (30) days from its issuance. If the parties concerned disagree, the matter shall be referred to the university director, and their decision shall be final.

Article 32: Decisions regarding the imposition of penalties shall become effective after the approval of His Excellency the University Director on the committee's report. The University Director has the authority to review the penalty, and the student has the right to file a complaint against the decision within (30) thirty days from the date of notification. Otherwise, the decision becomes final. His Excellency the University Director shall refer the complaint to the Permanent Disciplinary Committee for reconsideration of the violation. If the committee upholds the decision, it shall be implemented without delay.

Article 34: The Deanship of Student Affairs shall notify the student and their guardian of the penalty decision within two weeks from the date of issuance. The authority that issued the penalty may announce it in the colleges and facilities of the university after obtaining the approval of the University Director. Disciplinary penalty decisions shall be kept in the student's file for record-keeping.

(أحكام عامة واردة في اللائحة التأديبية لطلاب وطالبات الجامعة)

المادة الثالثة والعشرون: لا يوقع الجزاء إلا بعد التحقيق مع الطالب كتابة وسماع أقواله فيما نسب إليه، ويسقط حقه في الإدلاء بأقواله في حال تخلفه عن الحضور لموعدين محددتين للتحقيق التي قد تم إبلاغه بها مسبقاً، ما لم يكن لديه عذر مقبول وتوقع عليه العقوبة حينئذٍ غيابياً وتكون نافذة.

المادة الرابعة والعشرون: لا يُعفى الطالب من العقوبة بحجة عدم علمه بأنظمة ولوائح وتعليمات وقرارات الجامعة.

المادة الخامسة والعشرون: يترتب على الفصل النهائي من الجامعة عدم السماح للطلاب بإجراء الامتحانات أو إعادة قيده في أي كلية من كليات الجامعة، ويبلغ القرار للجهات التي يعينها الأمر بالجامعة وخارجها خلال مدة مناسبة لتنفيذه لا تتجاوز (٣٠) يوماً من صدوره رأياً يحال الأمر إلى مدير الجامعة ويكون قراره نهائياً.

المادة الثانية والثلاثون: تعتبر القرارات الصادرة بتوقيع العقوبات نافذة بعد مصادقة معالي مدير الجامعة على محضر اللجنة ولمدير الجامعة التوجيه بإعادة النظر في العقوبة، ويحق للطلاب التظلم من القرار الصادر بحقه إلى مدير الجامعة خلال (٣٠) ثلاثين يوماً من تاريخ إبلاغه بالقرار، وإلا أصبح القرار نهائياً، ويحيل معالي مدير الجامعة التظلم إلى اللجنة الدائمة التأديبية للنظر في المخالفة من جديد، فإذا بقيت اللجنة على

المادة الرابعة والثلاثون: تقوم عمادة شؤون الطلاب بإبلاغ القرار الصادر بالعقوبة إلى الطالب وولي أمره خلال أسبوعين من تاريخ صدوره، ويجوز للجهة التي أصدرت العقوبة بإعلانها في كليات الجامعة ومرافقها بعد موافقة مدير الجامعة، وتحفظ القرارات الصادرة بالعقوبات التأديبية بمفد الطالب.